
 Matematický ústav v Opavě, Na Rybníčku 1, 746 01  Opava 
 

Zápis 
z 48. zasedání Vědecké rady Matematického ústavu v Opavě 

dne 26. září 2023 
 

Přítomni:  Došlá, Engliš, Ger, Marvan, Mikeš, Popovych, Sergyeyev, Snoha,  
  Šimon Hilscher. 
Omluveni: Bartušek, Müller. 
 
Prof. Engliš  
Zahájil 48. zasedání Vědecké rady Matematického ústavu v Opavě.  
Konstatoval, že je přítomno 9 členů z 11 členů VR a Vědecká rada Matematického 
ústavu v Opavě je usnášeníschopna.  
 
Program: 

1. Plán realizace strategického záměru MÚ na rok 2024. 
2. Koncepce rozvoje v oblasti výzkumu, vývoje a inovací na období 2024-2026. 
3. Žádost o rozšíření akreditace bakalářského studijního programu Matematika o 

specializaci „Datová analýza“. 
4. Návrh na schválení doc. Mlíchové školitelkou v DSP Matematika. 
5. Jednání Oborové rady DSP Matematika. 
6. Různé. 
 

Do programu byl přidán bod „ Koncepce rozvoje v oblasti výzkumu, vývoje a inovací na 
období 2024 – 2026“. 
Všichni členové s úpravou programu souhlasili.   
 
Předseda VR informoval, že ve dnech 4. - 5. 4. 2023 proběhlo hlasování per rollam, 
kterým Vědecká rada Matematického ústavu v Opavě schválila Výroční zprávu o 
hospodaření Matematického ústavu v Opavě za rok 2022. 
 
Vědecká rada bere uvedenou informaci na vědomí. 
 
 
1. Plán realizace strategického záměru MÚ na rok 2024. 
 
Všichni členové VR materiál obdrželi v elektronické podobě.  
Zprávu uvedl prof. Engliš. 
V diskusi vystoupili: prof. Šimon Hilscher, prof. Engliš. 
 
Návrh na usnesení: 
Vědecká rada Matematického ústavu v Opavě schvaluje Plán realizace strategického 
záměru MÚ na rok 2024. 
 
Hlasování: 
Přítomno: 9 členů 
 
Pro: 9  proti: 0    zdržel se: 0 
 



Závěr: Vědecká rada MÚ návrh schválila. 
 
 
2. Koncepce rozvoje v oblasti výzkumu, vývoje a inovací na období 2024-2026. 
 
Všichni členové VR materiál obdrželi v elektronické podobě.  
Zprávu uvedl prof. Engliš. 
V diskusi vystoupili: prof. Šimon Hilscher, prof. Engliš. 
 
Návrh na usnesení: 
Vědecká rada Matematického ústavu v Opavě schvaluje materiál Koncepce rozvoje 
v oblasti výzkumu, vývoje a inovací na období 2024-2026. 
 
Hlasování: 
Přítomno: 9 členů 
 
Pro: 9  proti: 0    zdržel se: 0 
 
Závěr: Vědecká rada MÚ návrh schválila. 
 
 
3. Žádost o rozšíření akreditace bakalářského studijního programu Matematika o 
specializaci „Datová analýza“. 
Všichni členové VR materiál obdrželi v elektronické podobě.  
Materiál představil prof. Engliš. 
V diskusi vystoupili: prof. Šimon Hilscher, prof. Došlá, prof. Snoha. 
 
Návrh na usnesení: 
Vědecká rada Matematického ústavu v Opavě souhlasí s podáním Žádosti o rozšíření 
akreditace bakalářského akademicky zaměřeného studijního programu Matematika o 
specializaci Datová analýza. Schvaluje předložený akreditační materiál. 
 
Hlasování 
Přítomno 9 členů 
 
Pro: 9   proti: 0   zdržel se: 0 
 
Závěr: 
Vědecká rada Matematického ústavu v Opavě návrh schválila. 
 
 
4.  Návrh na jmenování doc. Mlíchové školitelkou v DSP Matematika. 
Návrh uvedl prof. Engliš 
 
Návrh na usnesení: 
Vědecká rada Matematického ústavu v Opavě souhlasí s jmenováním doc. RNDr. 
Michaely Mlíchové, Ph.D. školitelkou v doktorském studijním programu Matematika. 
  
Hlasování: 
Přítomno: 9 členů 



Pro: 9   proti: 0   zdržel se: 0 
 
Závěr: 
Vědecká rada Matematického ústavu v Opavě návrh schválila. 
 
 
5. Oborová rada DSP Matematika. 
Engliš 
  
Informace o průběhu studia studentů v DSP, studijní plán M. Záškolné. 
Zprávu uvedl prof. Engliš. 
Všichni členové obdrželi materiál v elektronické podobě. Zpráva byla také již 
projednána v jednotlivých Oborových komisích. 
 
Návrh na usnesení: 
Oborová rada bere se souhlasem na vědomí materiál Informace o průběhu studia v 
doktorském studijním programu Matematika a schvaluje individuální studijní plán nové 
studentky doktorského studijního programu Matematika Mgr. Michaely Záškolné. 
 
Hlasování: 
Přítomno: 9 členů 
 
Pro: 9   proti: 0   zdržel se: 0 
 
Závěr: Oborová rada návrh schválila. 
 
 
6. Různé. 
 
Personální změny ve zkušební a přijímací komisi: 
Situaci uvedl prof. Engliš 
Poděkoval doc. Marvanovi za dlouholetou práci ve zkušební a přijímací komisi a přijal 
jeho rezignaci na členství v těchto komisích.  
 
6a Personální změna ve zkušební komisi: 
 
Návrh na usnesení: 
Vědecká rada Matematického ústavu v Opavě schvaluje následující personální změnu 
ve složení zkušební komise pro státní závěrečné zkoušky v akademicky zaměřeném 
navazujícím magisterském studijním programu Matematika se specializacemi - 
Geometrie a globální analýza; Matematická analýza; Matematické modelování: doc. 
RNDr. Michala Marvana, CSc. nahradí doc. RNDr. Michal Málek, Ph.D. 
Složení zkušební komise: 
prof. Sergyeyev (předseda), doc. Málek (1. místopředseda), doc. Hasík 
(2.místopředseda), prof. Šimon Hilscher, prof. Franců, prof. Mikeš, doc. Kočan, 

s tím, že komise může zkoušet, jsou-li přítomni alespoň 3 z jejích členů, mezi nimiž je 
buď předseda nebo jeden z místopředsedů. Pokud by se komise v tomto složení nebyla 



schopna sejít, navrhne Vědecká rada komisi ad hoc na základě projednání per rollam 
(po emailu).  
Hlasování 
Přítomno 9 členů 
 
Pro: 9    proti: 0  zdržel se:  0 
 
Závěr: 
Vědecká rada Matematického ústavu v Opavě návrh schválila. 
 
6b Personální změna v přijímací komisi: 
 
Návrh na usnesení: 
Oborová rada navrhuje řediteli následující změnu v personálním složení přijímací 
komise pro studium v doktorském studijním programu Matematika: 
doc. RNDr. Michala Marvana, CSc., nahradí doc. RNDr. Karel Hasík, Ph.D. 

Složení přjímací komise: 

doc. Hasík (předseda), prof. Sergyeyev (1. místopředseda), doc. Málek 
(2. místopředseda), prof. Šimon Hilscher, prof. Mikeš, doc. Kočan, 

s tím, že komise může rozhodovat, jsou-li přítomni alespoň tři z jejích členů a mezi nimi 
je buď předseda nebo jeden z místopředsedů. Pokud by se komise v tomto složení 
nebyla schopna sejít, navrhne Oborová rada komisi ad hoc na základě projednání per 
rollam (po emailu).  
V diskusi vystoupil: prof. Šimon Hilscher. 
 
Hlasování 
Přítomno 9 členů 
 
Pro: 9    proti: 0   zdržel se: 0  
 
Závěr: 
Oborová rada Matematického ústavu v Opavě návrh schválila. 
 
Zapsala: Jiřina Bohmová 
 
 
 
 


